
Veterankonference i Odense den 16. november 2013. 

Carl Friedrichsen bød deltagerne velkommen og herefter overlod han Aase ordet til den 
videre præsentation af dagens deltagere, hvor der var indløbet afbud fra Ingrid Nygaard 
Thomsen på grund af sygdom og fra Ove Lausten, der var blevet arbejdsramt.  Første 
punkt på  programmet var Marianne og Jens Albecks klip på 45 minutter fra deres 
optagelser med Rosa Pedersen, der både blev sendt på TV2 Fyn og i DR tv. Efter 
fremvisningen kom Marianne med sine egne kommentarer om optagelserne med Rosa, 
og som har vist sig at være en utrolig reklame for veteranatletikken. Marianne besvarede 
mange spørgsmål fra deltagerne i konferencen.   

Vagn Kildsig fra Dianalund kom med et kort og meget inspirerende indlæg på baggrund 
af Mariannes indlæg og optagelser. Han kom med en opfordring til at være aktive i 
atletikken. Det er aldrig for sent. 

Næste indlæg var med filosof, forfatter og foredragsholder John Engelbrecht, Vejle, der 
underholdt med ”Livet længe leve”. Det var et meget  inspirerende og meget morsomt 
indlæg. Sjældent har lattermusklerne været brugt så meget på så kort tid. 

Efter en dejlig frokost gik selve konferencen i gang. 

Der blev talt op, at der var 13 stemmeberettigede til stede. 

Egon Poulsen, Aarhus 1900 blev valgt til dirigent. 

Ernst Overby (udvalget) udpeget til referent. 

Preben Mortensen, Viking valgt til stemmetæller. 

Der foreligger en skriftlig beretning, som der henvises til. Aase uddybede denne med 
kommentarer. På årsmødet i Strib blev Poul Grenaa indvalgt i udvalget i stedet for 
Preben Mortensen, der havde ønsket at fratræde efter en lang årrække i udvalget. 
Grenaa kunne desværre ikke deltage i konferencen. 

På årsmødet havde bestyrelsen fremlagt forslag til en strategiplan på 15.700 ord, men 
veteranatletikken var kun nævnt 3 gange. 

Veteranudvalget havde søgt om et budget på 97.000 kr. og fik bevilget 46.000 kr. Heraf  
16.000 kr. til internationalt. Der er en væsentlig forskel med tilskud til ledere ved 
internationale mesterskaber i forhold til f.eks. Sverige. 

Tilføjelse udenfor referatet: 

Danske veteraner opkræves 250 kr., når de deltager i internationale stævner. 

Svenske veteraner opkræves 36 kr., når de deltager i internationale stævner. 

Danske veteraner havde 1 teamleder med til Brasilien, som modtog 5000 kr. i tilskud, 
men ellers betalte han selv sin rejse. 



Svenske veteraner havde 2 teamledere med til Brasilien, som fik rejse, hotel og 
forplejning betalt. 

Karsten Munkvad har meddelt, at han vil forsøge at være til stede ved næste 
veteranudvalgsmøde. 

Carl og Aase forbeholder sig afventende til, om de eventuelt vil fortsætte næste år. 

Der var flere indlæg om udvalgets økonomi, og der fremkom desuden ønsker om, at 
veteranatletikken skal afholde konferencen enten før årsmødet eller i det mindste i 
forbindelse med årsmødet.  

Behandling af indkomne forslag: 

1. 14.4.13  DM veteran ude. 
Springhøjder i højde og stang. Alle veterangrupper. 
I højdespring hæves med 3 cm – i stangspring med 10 cm. Starthøjder aftales 
med deltagerne. Dette blev vedtaget. 
 

2. 14.7  Øst-/Vestmesterskaber Veteran 
Forslag: Disse mesterskaber slettes. 
Forslaget blev forkastet. 
  

3. 14.8.5  I finalen uddeles mesterskabsmedaljer til de 3 bedste hold i hver række. 
Der bliver uddelt højst 15 medaljer pr. hold. Ønskes flere medaljer, skal de 
bestilles hos arrangøren. Medaljer bestilles ifølge arrangørkontrakten og betales 
til DAF. 
14.8.6  Finalerunden arrangeres på skift i øst og vest, hvis der ikke kan findes 
arrangør, kan dette fraviges. 
Forslaget blev vedtaget. 
 

4. 14.8.5.1  Holdopstilling til finalen fremsendes til arrangøren senest fredagen 
ugen før finalen, indeholdende årsbedste resultat (fra Statletik). 
Arrangøren skal kvittere for modtagelsen af holdopstillingen. 
Forslaget blev vedtaget. 
 

5. Forslaget om dommerpligt blev vedtaget. Lovudvalget udarbejder ordlyden. 
 

6. Udlændinges deltagelse i DM. Der henvises til lovudvalget.  
Ellers blev forslaget vedtaget. 

Claus Børsen redegjorde for situationen omkring veteranstatistikken. 

Aase rettede en tak til Preben Mortensen for hans mangeårige engagement i 
veteranudvalget. 

Konferencen sluttede som planlagt kl.17.00. 

Referent: Ernst Overby 


